



Alliance of Public Health Associations of the Americas (AASPA)

September 23, 2021

Dr. Carissa Etienne
Director
Pan American Health Organization (PAHO/WHO)
525 23rd Street, N.W.
Washington, D.C. 20037

Dear Dr. Etienne,

On behalf of the directors of the Alliance of Public Health Associations of the Americas (AASPA) and the national public health associations and societies that are its members, it has been an honor to collaborate with the Pan American Health Organization (PAHO) on various activities that were successfully developed and held during Wellness Week under the slogan, "Building communities with equity," from September 13 – 17, 2021.

PAHO's collaboration with AASPA began in its early stages of development in 2013 and 2014. At the founding of the Alliance in April 2015 in Havana, we had the decisive support of the regional and Cuban offices of this organization, highlighting the presence of Dr. Isabela Danel, Deputy Director at that time. The key objectives of the AASPA are to promote the development of national public health associations in the region, serve as a collaborative forum for public health stakeholders to work effectively with each other, and to advance the field of public health through education, research, policy and practice. Since then, we have appreciated the continued presence and participation of PAHO at our main events. On the occasion of this year's Wellness Week, we had the excellent support of Dr. Gerry Eijkemans and her team as we coordinated on several activities together.

Today we can affirm that the emergence and further development of the Alliance, made up of 18 member associations or societies, from an equal number of countries in the region, constitutes an accomplishment that is attributable to the joint work of numerous partners, among which PAHO stands out.

I am writing to cordially convey our utmost appreciation for the PAHO's continued support and cooperation. We look forward to strengthening our partnership in the common endeavour to improve the health of our peoples.

I take this opportunity to send you a cordial greeting and to reiterate our greatest considerations.

Sincerely,

Dr. Alcides Ochoa Alonso PhD
President

cc: Ms. Mary Lou Valdez
Dr. Gerry Eijkemans



Alianza de Asociaciones de Salud Pública de las Américas AASPA

Septiembre 23 de 2021

Dra Carissa Etienne
Directora de la Oficina Sanitaria Panamericana

Estimada Dra. Etienne

Para los directivos de la Alianza de Asociaciones de Salud Pública de las Américas (AASPA) y de las asociaciones y sociedades nacionales que la integran, ha sido un honor compartir con la Organización Panamericana de la Salud (OPS) diversas actividades en la Semana de Bienestar, que bajo el lema: “Construyendo comunidades con equidad” se desarrolló con todo éxito los días 13 al 17 de septiembre del presente año.

La colaboración de la OPS con la AASPA se inició desde su proceso de gestación durante los años 2013 y 2014. Su fundación, en abril del 2015 en La Habana contó con el apoyo decisivo de las oficinas regional y de Cuba de esta organización, destacándose la presencia de la Dra. Isabela Danel, Directora Adjunta en aquel momento. Los objetivos clave de la AASPA son promover el desarrollo de asociaciones nacionales de salud pública en la región, servir como un foro de colaboración para que las partes interesadas de la salud pública trabajen eficazmente entre sí y avanzar en el campo de la salud pública a través de la educación, la investigación, las políticas y la práctica.

Desde entonces nos han acompañado en nuestros principales eventos. En ocasión de esta Semana de Bienestar tuvimos el excelente acompañamiento de la Dra. Gerry Eijkemans y colaboradores.

Hoy podemos afirmar que el surgimiento y ulterior desarrollo de la Alianza, integrada por 18 asociaciones o sociedades miembros, de igual número de países de la región, constituye un hecho atribuible a la labor conjunta de numerosos actores, entre los cuales se destaca la OPS.

Me dirijo a usted muy cordialmente para trasmitirle el máximo reconocimiento y la plena disposición de continuar desarrollando nuestra colaboración en el empeño común por mejorar la salud de nuestros pueblos.

Aprovecho la ocasión para enviarle un cordial saludo y reiterarle nuestras mayores consideraciones.

Dr. C Alcides Ochoa Alonso
Presidente de la AASPA